



Brussels, 7 June 2017
(OR. en, fr)

10038/17

Interinstitutional File:
2013/0255 (APP)

EPPO 22
EUROJUST 87
CATS 64
FIN 354
COPEN 191
GAF 27
CSC 126

NOTE

From: Luxembourg
To: Delegations
Subject: Letter on the Seat of the EPPO

Delegations will find in Annex a letter from the Luxembourg Minister of Justice to the Malta Minister of Justice on the topic mentioned under subject.



LE GOUVERNEMENT
DU GRAND-DUCHÉ DE LUXEMBOURG
Ministère de la Justice

Le Ministre

M. Owen BONNICI
Ministre de la Justice,
de la Culture et de
l'Administration locale
République de Malte
Président du Conseil Justice
et Affaires intérieures

Luxembourg, le 6 juin 2017

Monsieur le Président, *Mr Owen,*

Un accord sur une orientation générale du règlement de mise en œuvre de la coopération renforcée en vue de la création du Parquet européen est proche et il existe une perspective favorable que le nombre d'Etats membres participants s'étende encore davantage et que le Parlement européen approuve le texte.

A l'occasion du Conseil européen en décembre 2003, les représentants des Etats membres, réunis au niveau des chefs d'Etat ou de gouvernement, ont décidé que le Parquet européen s'établira à Luxembourg. Cette décision se fonde sur la décision du 8 avril 1965 qui a été confirmée par le Protocole n°6 au Traité de Lisbonne.

Par la présente lettre, le gouvernement confirme que le Luxembourg respectera ses engagements dans la mise en œuvre de la décision de 2003.

Les autorités luxembourgeoises ont entrepris les démarches nécessaires et nous pouvons d'ores et déjà garantir que le Parquet européen disposera en temps utile d'infrastructures modernes qui lui permettront d'assumer efficacement ses tâches.

L'analyse révisée fournie par la Commission sur les estimations des coûts et des bénéfices dans un scénario de coopération renforcée donne un aperçu détaillé des dépenses à couvrir. Le Luxembourg y contribuera naturellement en tant qu'Etat membre participant conformément aux mécanismes budgétaires applicables, mais



LE GOUVERNEMENT
DU GRAND-DUCHÉ DE LUXEMBOURG
Ministère de la Justice

Le Ministre

il a également décidé d'apporter une contribution particulière en sa qualité de futur hôte, en mettant à disposition à titre gratuit les locaux qui abriteront le Parquet européen.

Dans le but de réduire les frais de fonctionnement, des synergies avec d'autres institutions ou organes dont le siège est à Luxembourg sont envisageables. Les pistes de réflexion sur de telles synergies sont à approfondir.

Mon pays sera un hôte diligent et attentif à ce que le Parquet européen puisse développer ses missions d'une manière effective.

Je transmets la présente également à Madame la Commissaire chargée de la justice, des consommateurs et de l'égalité des genres de même qu'à tous les Ministres de la Justice de notre Conseil.

Félix BRAZ

Ministre de la Justice



Le Ministre

À l'attention de :

1. **Mme Věra JOUROVÁ**, Commissaire européenne à la Justice, aux consommateurs et à l'égalité des genres
2. **M. Wolfgang BRANDSTETTER**, Ministre de la Justice, Autriche
3. **M. Koen GEENS**, Ministre de la Justice, Belgique
4. **Mme Tsetska TSACHEVA**, Ministre de la Justice, Bulgarie
5. **M. Kristian TURKALJ**, Ministre de la Justice, Croatie
6. **M. Ionas NICOLAOU**, Ministre de la Justice et de l'Ordre public, Chypre
7. **M. Robert PELIKÁN**, Ministre de la Justice, République tchèque
8. **M. Soren Pape POULSEN**, Ministre de la Justice, Danemark
9. **M. Urmas REINSALU**, Ministre de la Justice, République d'Estonie
10. **M. Antti HAKKANEN**, Ministre de la Justice, Finlande
11. **M. François BAYROU**, Ministre de la Justice, garde des sceaux, France
12. **M. Heiko MAAS**, Ministre fédéral de la Justice et de la Protection du consommateur, Allemagne
13. **M. Stavros KONTONIS**, Ministre de la Justice, de la Transparence et des Droits de l'Homme, Grèce
14. **M. László TRÓCSÁNYI**, Ministre de la Justice, Hongrie
15. **Mme Frances FITZGERALD**, Ministre de la Justice et de l'Égalité, Irlande
16. **M. Andrea ORLANDO**, Ministre de la Justice, Italie
17. **M. Dzintars RASNACS**, Ministre de la Justice, Lettonie
18. **Mme Milda VAINIUTÉ**, Ministre de la Justice, Lituanie
19. **M. Stef BLOCK**, Ministre de la Sécurité et de la Justice, Pays-Bas
20. **M. Zbigniew ZIOBRO**, Ministre de la Justice, Pologne
21. **Mme Francisca VAN DUNEM**, Ministre de la Justice, Portugal
22. **M. Tudorel TOADER**, Ministre de la Justice, Roumanie
23. **Ms. Lucia ZITNANSKA**, Ministre de la Justice, Slovaquie
24. **M. Goran KLEMENCIC**, Ministre de la Justice, Slovénie
25. **M. Rafael CATALÁ POLO**, Ministre de la Justice, Espagne
26. **M. Morgan JOHANSSON**, Ministre de la Justice et de l'Immigration, Suède
27. **Mme Elizabeth TRUSS**, Secrétaire d'État à la Justice, Lord Chancellor, Royaume Uni



LE GOUVERNEMENT
DU GRAND-DUCHÉ DE LUXEMBOURG
Ministère de la Justice

Le Ministre

COURTESY TRANSLATION

Mr. Owen BONNICI
Minister for Justice,
Culture and Local Government
Republic of Malta
President of the Justice
and Home Affairs Council

Luxembourg, June 7th 2017

Mister President, *Dear Owen,*

A general approach on the regulation implementing enhanced cooperation on the establishment of the European Public Prosecutor's Office is close to an agreement and there is a favorable prospect that the number of participating Member States will increase even further and that the European Parliament will approve the text.

At the European Council in December 2003, the representatives of the Member States, meeting at Head of State or Government level, decided that the European Public Prosecutor's Office will be established in Luxembourg. This decision is based on the decision of 8 April 1965, which was confirmed by Protocol No. 6 to the Treaty of Lisbon.

By this letter, the government confirms that Luxembourg will honor its commitments in the implementation of the 2003 decision.

The Luxembourg authorities have taken the necessary steps and can guarantee that the Public Prosecutor's Office will have in due course modern infrastructures to carry out its tasks efficiently.



LE GOUVERNEMENT
DU GRAND-DUCHÉ DE LUXEMBOURG
Ministère de la Justice

Le Ministre

The revised analysis provided by the Commission on the estimates of costs and benefits in an enhanced cooperation scenario provides a detailed overview of the expenditure to be covered. Luxembourg will naturally contribute to it as a participating Member State in accordance with the applicable budgetary mechanisms, but it has also decided to make a special contribution as a future host by providing the European Public Prosecutor's Office with a building free of charge.

Synergies with other institutions or bodies established in Luxembourg are possible in order to reduce operating costs. Such synergies merit further consideration.

My country will be a diligent and attentive host for the European Public Prosecutor's Office to develop its missions effectively.

I also convey this letter to the Commissioner for Justice, Consumers and Gender Equality and to all the Ministers of Justice of our Council.

Félix BRAZ

Minister of Justice



Le Ministre

For the attention of:

1. **Ms. Věra JOUROVÁ**, European Commissioner for Justice, Consumers and Gender Equality
2. **Mr. Wolfgang BRANDSTETTER**, Federal Minister of Justice, Austria
3. **Mr. Koen GEENS**, Minister of Justice, Belgium
4. **Ms. Tsetska TSACHEVA**, Minister of Justice, Bulgaria
5. **Mr. Kristian TURKALJ**, Minister of Justice, Croatia
6. **Mr. Ionas NICOLAOU**, Minister of Justice and Public Order, Cyprus
7. **Mr. Robert PELIKÁN**, Minister of Justice, Czech Republic
8. **Mr. Soren Pape POULSEN**, Minister of Justice, Denmark
9. **Mr. Urmas REINSALU**, Minister of Justice, Republic of Estonia
10. **Mr. Antti HAKKANEN**, Minister of Justice, Finland
11. **Mr. François BAYROU**, Minister of Justice, Keeper of the Seals, France
12. **Mr. Heiko MAAS**, Federal Minister of Justice and Consumer Protection, Germany
13. **Mr. Stavros KONTONIS**, Minister of Justice, Transparency and Human Rights, Greece
14. **Mr. László TRÓCSÁNYI**, Minister of Justice, Hungary
15. **Ms. Frances FITZGERALD**, Minister of Justice and Equality, Ireland
16. **Mr. Andrea ORLANDO**, Minister of Justice, Italy
17. **Mr. Dzintars RASNACS**, Minister of Justice, Latvia
18. **Ms. Milda VAINIUTÉ**, Minister of Justice, Lithuania
19. **Mr. Stef BLOCK**, Minister of Security and Justice, Netherlands
20. **Mr. Zbigniew ZIOBRO**, Minister of Justice, Poland
21. **Ms. Francisca VAN DUNEM**, Minister of Justice, Portugal
22. **Mr. Tudorel TOADER**, Minister of Justice, Romania
23. **Ms. Lucia ZITNANSKA**, Minister of Justice, Slovakia
24. **Mr. Goran KLEMENCIC**, Minister of Justice, Slovenia
25. **Mr. Rafael CATALÁ POLO**, Minister of Justice, Spain
26. **Mr. Morgan JOHANSSON**, Minister of Justice and Migration, Sweden
27. **Ms. Elizabeth TRUSS**, Secretary of State for Justice and Lord Chancellor, United Kingdom